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          OUV 12-3/2025 

 

Obec Vlkov 

Zápis ze zasedání Zastupitelstva obce Vlkov č. 19/2025 
konaného dne 17. 1. 2025  

 
 
 

 

Místo konání: kancelář obecního úřadu 
Čas konání: 18.05 – 19:37 
Přítomni: Ing. Jaroslav Veverka, PhDr. Ondřej Tikovský, Ph.D., Zdeněk Krejčí, Ing. Alena 
Bartošová, Lukáš Zajíček 
Omluven: Vladimír Vávrů, Martin Felcman 
Hosté: dle prezenční listiny 
 
 

Starosta obce Ing. Jaroslav Veverka přivítal přítomné zastupitele a hosty na prvním zasedání 
zastupitelstva v letošním roce, omluvil nepřítomné - pana Vladimíra Vávrů a pana Martina 
Felcmana a oznámil, že zastupitelstvo je usnášeníschopné. Přítomni byli upozorněni, že 
jednání zastupitelstva bude pro účely pořízení zápisu nahráváno.  
Starosta navrhl doplnit do programu bod č. 5 – Dodatek č. 1 ke smlouvě o právní pomoci 
a následně seznámil přítomné s programem. 

Program:   
1. Příprava referenda agrovoltaika 
2. Výroční zpráva za rok 2024 o poskytování informací 
3. Směrnice o poskytování cestovních náhrad na rok 2025 
4. Smlouva o výpůjčce se Správou silnic Královéhradeckého kraje 
5. Dodatek č. 1 ke smlouvě o právní pomoci  
6. Různé 

Schváleno 5 hlasy.  
 
Zapisovatelem byla určena účetní obce Ing. Věra Dytrychová, jako ověřovatelé zápisu byli 
navrženi Ing. Alena Bartošová a Dr. Ondřej Tikovský.                    
 

Schváleno 5 hlasy. 
 
Starosta navrhl zahájit zasedání bodem č. 2 a bod č. 1 začít projednávat až po příchodu hosta 
– právníka obce pana Mgr. Dalibora Jandury. 

Ad 2) Výroční zpráva za rok 2024 o poskytování informací 

Zastupitelům byla předložena výroční zpráva za rok 2024 o činnosti subjektu Obec Vlkov 
v oblasti poskytování informací podle zákona č. 106/1999 Sb. Obec v uplynulém roce obdržela 
jednu žádost o poskytnutí informace.  
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Hlasování: pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0. 

Závěr 1/19/2025: Zastupitelstvo obce Vlkov schvaluje výroční zprávu za rok 2024 o činnosti subjektu Obec 

Vlkov v oblasti poskytování informací podle zákona č. 106/1999 Sb. 

Ad 3) Směrnice o poskytování cestovních náhrad na rok 2025   

Zastupitelům byla předložena směrnice č. 1 Obce Vlkov o poskytování cestovních náhrad na 
rok 2025. 

Hlasování: pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0. 

Závěr 2/19/2025: Zastupitelstvo obce Vlkov schvaluje směrnici č. 1 Obce Vlkov o poskytování cestovních 

náhrad na rok 2025.  

Ad 4) Smlouva o výpůjčce se Správou silnic Královéhradeckého kraje 

V souvislosti s projektem revitalizace veřejného prostranství a vodní nádrže byla zastupitelům 
předložena smlouva o výpůjčce mezi Správou silnic Královéhradeckého kraje, p. o., a Obcí 
Vlkov, týkající se bezplatné výpůjčky 40 m2 p. č. 697/1 v k. ú. Vlkov u Jaroměře ve vlastnictví 
Správy silnic KHK (část zeleného pásu mezi vodní nádrží a krajskou silnicí). Zastupitelé a hosté 
diskutovali o ustanovení smlouvy týkajícího se budoucího majetkoprávního vypořádání 
předmětného pozemku do vlastnictví obce a instalace svodidla na předmětný zelený pás 
a doporučují vypustit z návrhu smlouvy konstatování o nákupu pozemku a prověřit možná 
rizika. Starosta navrhl odložit projednání tohoto bodu na další zasedání zastupitelstva po 
prověření sporných ustanovení smlouvy a předložení její upravené podoby. 

Ad 5) Dodatek č. 1 ke smlouvě o právní pomoci 

Zastupitelům byl předložen dodatek č. 1 ke smlouvě o právní pomoci mezi Obcí Vlkov a Mgr. 
Ing. Daliborem Jandurou z roku 2014. Výše sjednané odměny za právní pomoc se od 1. 1. 2025 
mění na 2 500 Kč bez DPH za hodinu (z původních 1 500 Kč za hodinu bez DPH).  

Hlasování: pro: 5, proti: 0, zdržel se: 0. 

Závěr 3/19/2025: Zastupitelstvo obce Vlkov schvaluje dodatek č. 1 ke smlouvě o právní pomoci mezi Obcí 

Vlkov a Mgr. Ing. Daliborem Jandurou. Výše sjednané odměny za právní pomoc činí 2 500 Kč bez DPH za 

hodinu. Zastupitelstvo pověřuje starostu podpisem smlouvy. 

Ad 6) Různé 

a) Informace starosty a diskuse 

 Obec Vlkov se žádostí o dotaci na revitalizaci veřejného prostranství a vodní nádrže 
prošla u Místní akční skupiny Mezi Úpou a Metují prvním schvalovacím kolem.  
Následovat bude zadání do systému MMR prostřednictvím společnosti Východočeská 
rozvojová.   

 Obec podala žádost o dotaci z Programu obnovy venkova Královéhradeckého kraje na 
rekonstrukci komunikace na Švamberku p. č. 180/35. 

 Starosta opakovaně oslovil Státní pozemkový úřad jako vlastníka pozemků (několika 
vjezdů na Švamberku) s dotazem na možnost jejich směny. Dle sdělení SPÚ není pro 
směnu ještě zpracována metodika. 
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 V rámci komplexních pozemkových úprav v katastru obcí Vlkov a Černožice byly 
projednány nárokové listy. Obce Vlkov se týká +200 m2 (jako rezerva na komunikace). 
Starosta upozornil, že pozemkové úpravy budou muset být promítnuty do nového 
územního plánu obce. 

 Probíhá příprava ročenky obce. 

 Dokumenty k inženýrským sítím na budoucí připojení domu čp. 21 k stavebnímu 
povolení na novou hasičskou zbrojnici byly podány.  

 Výměna části veřejného osvětlení za LED zdroje v rasošské části Vlkova v Zelence byla 
objednána. Z důvodu nepříznivého počasí byly zatím vyměněny pouze nesvítící zdroje. 
Starosta prověří možnost instalace jedné lampy s nižší svítivostí. 

 Paní ………….. oslovila obec s nabídkou poskytování kadeřnických služeb pro občany 
Vlkova v zasedací místnosti obecního úřadu. Zastupitelé se shodli na tom, že 
z hygienických důvodů není zasedací místnost pro tyto účely vhodná a diskutovali 
o dalších možnostech. 

 Mgr. Jan Mrákota nabízí zdarma obci 3 kmeny jasanů pro budoucí využití v rámci 
našich veřejných prostranství. Tato možnost bude konzultována s architekty. 

 Na následujícím zasedání zastupitelstva bude předložena novelizace obecné závazné 
vyhlášky o odpadech z roku 2015, doplněná o ustanovení o sběru textilního odpadu. 

 Obec se jako každoročně připojí ke kampani Vlajka pro Tibet dne 10. 3. 2025. 

 Starosta vznesl dotaz na náchodské pracoviště katastrálního úřadu ohledně vymazání 
historických věcných břemen (práva údržby dvou svatých křížů z r. 1827 a 1856) z listů 
vlastníků pozemků - občanů a ponechání tohoto práva pouze Obci Vlkov. V odpovědi 
bylo sděleno, že původního vlastníka nelze dohledat. Obec se obrátila na ČÚZK 
v Praze, kde byl dotaz předán metodickému oddělení. 

 Aktualizaci strategického plánu rozvoje obce 2025-2029 zpracuje firma Dabona. 

Ad 1) Příprava referenda agrovoltaika 

Starosta obce přivítal právníka obce pana Mgr. Dalibora Janduru, který byl pozván na toto 
zasedání v souvislosti s přípravou formulace otázky do referenda o agrovoltaice (týkající se 
projektu agrovoltaické elektrárny v katastru obcí Vlkov, Rasošky a Nový Ples). Mgr. Jandura se 
starostou obce o formulaci otázky předběžně jednal a konstatoval, že otázka do referenda by 
neměla být formulovaná ke konkrétnímu záměru ani formulována všeobecně. Otázka by se 
měla vztahovat k určité lokalitě a měla by být závazným pokynem obci k jejímu dalšímu 
jednání. Důležitý je i způsob formulace.  
 

Zastupitelé uvedli, že obec uskutečnění referenda slíbila a vzhledem k projektu tohoto rozsahu 
je důležité, aby se k němu občané vyjádřili (po loňské petici, v níž občané Rasošek, Nového 
Plesu a Vlkova vyslovili nesouhlasné stanovisko s agrovoltaickou elektrárnou o rozloze 210 ha 
na jejich katastru, proběhla vloni na podzim v obcích Rasošky a Nový Ples referenda, v nichž 
jejich občané vyjádřili s projektem agrovoltaické elektrárny nesouhlas).  
I přes to, že je v současnosti investory avizováno stažení projektu agrovoltaiky, Obec Vlkov se 
přiklání k vyhlášení referenda s obecně formulovanou otázkou platnou i pro případné budoucí 
záměry. 
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V rozsáhlé konstruktivní debatě Mgr. Jandura, zastupitelé a hosté diskutovali o různých 
formulacích znění otázky do vlkovského referenda a o souvislostech ovlivňujících její 
formulování a srozumitelnost. Otázka by neměla být návodná a vymezení území by mělo 
korespondovat s platným územním plánem.  
Závěrem diskuze se zastupitelé přiklonili k otázce, která bude formulována ve znění: „Souhlasíte 

s umístěním fotovoltaických elektráren na pozemcích, které nejsou zastavěny nebo územním plánem Vlkova 

určeny k zastavění?“  

b) Akce v obci  
18. 1. 2025  Ples 
1. 2. 2025 Cestopisná přednáška Lukáše Zajíčka o Tanzánii 
15. 2. 2025 Sokolské šibřinky 
16. 2. 2025 Dětský karneval 
8. 3. 2025 Ochutnávka zabíjačkových specialit  
 
 
Starosta obce Ing. Jaroslav Veverka poděkoval zastupitelům a hostům za účast. Další zasedání 
zastupitelstva obce se uskuteční 14. 3. 2025 od 18 h. Předběžný termín pracovní schůzky 
zastupitelů byl stanoven na 20. 2. 2025 od 19 h. 
 
 
 
 
 
 
Ing. Jaroslav Veverka  
starosta obce 
 
 
 
Ověřovatelé: Ing. Alena Bartošová 
  Dr. Ondřej Tikovský 
 
 
 
 
 
Zapsala dne 21.01.2025 Ing. Věra Dytrychová 


